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Besvarelse af spørgsmål nr. 359 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 359 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 17. november 
2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mikkel Bjørn (DF). 
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Spørgsmål nr. 359 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren tilkendegive, hvorvidt denne er tilfreds med, at 
der er rejst blot én sigtelse for billigelse af terror pr. 9. november 
2023, når enhver kan logge på Facebook og se, at det drejer sig 
om tusindvis af personer, jf. svar på REU alm- del – spørgsmål 
184?” 

 
Svar: 
 
Jeg kan indledningsvist henvise til mit brev af 17. november 2023 til 
Folketingets Retsudvalg, som er vedlagt en redegørelse af 16. november 
2023 fra politiet og anklagemyndigheden om myndighedernes håndtering af 
sager, hvor lovgivningen om bl.a. tilskyndelse til og billigelse af terror mv. 
kan være overtrådt i forbindelse med den seneste tids demonstrationer og 
offentlige ytringer i relation til konflikten i Israel og Gaza. 
 
Det fremgår af redegørelsen, at der pr. 15. november 2023 var 13 verserende 
sager vedrørende overtrædelse af straffelovens § 136, stk. 1 og 2, i relation 
til den aktuelle konflikt i Israel og Gaza, og at der i to af sagerne er rejst 
sigtelse.  
 
Det fremgår endvidere af redegørelsen, at Rigspolitiet har anmodet 
politikredsene om at have skærpet opmærksomhed på ytringer, som kan 
være omfattet af straffelovens bestemmelser vedrørende billigelse af terror, 
ligesom Rigspolitiet har drøftet politiets generelle fokus på forfølgelse af 
eventuelle sager med politikredsene i relevante ledelsesfora – både i forhold 
til anmeldelser og sager, som politiet selv bliver opmærksom på.  
 
Jeg vil som opfølgning på redegørelsen invitere Folketingets partier til en 
orientering om og drøftelse af den aktuelle situation og myndighedernes 
håndtering heraf. 
 
Jeg vil i øvrigt gerne understrege, at jeg generelt – ligesom størstedelen af 
danskerne – har stor tillid til politiet. Politiet gør en kæmpe indsats for vores 
fælles tryghed og sikkerhed. Jeg forventer også, at politiet tager anmeldelser 
om straffelovsovertrædelser alvorligt, ligesom jeg forventer, at politiet 
griber ind, hvis politiet på anden måde måtte blive bekendt med klare 
lovovertrædelser. Jeg vil desuden på det kraftigste opfordre til, at man 
anmelder det til politiet, hvis man er vidne til ytringer, som har karakter af 
billigelse af terror. 
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